



O‘ZBEKISTON RESPUBLIKASI OLIY TA’LIM, FAN VA INNOVATSIYALAR VAZIRLIGI

O‘ZBEKISTON RESPUBLIKASI EKOLOGIYA, ATROF MUHITNI MUHOFAZA QILISH VA IQLIM O‘ZGARISHI VAZIRLIGI

O‘ZBEKISTON EKOLOGIK PARTIYASI MARKAZIY KENGASHI IJROIYA QO‘MITASI

BUXORO DAVLAT UNIVERSITETI

BUXORO VILOYATI EKOLOGIYA, ATROF MUHITNI MUHOFAZA QILISH VA IQLIM O‘ZGARISHI BOSHQARMASI

Butunjahon atrof muhitni muhofaza qilish kuniga bag'ishlangan xalqaro ilmiy-amaliy konferensiyaning

AXBOROT XATI

Hurmatli olimlar va soha mutaxassislari!

Buxoro davlat universitetida 2024-yil 5-iyun kuni **“Global iqlim o‘zgarishi oqibatlarini yumshatishning ilmiy asoslari”** mavzusida xalqaro ilmiy-amaliy konferensiya bo‘lib o‘tadi. Xalqaro ilmiy-amaliy konferensiyada iqlim o‘zgarishining cho‘llanish, tuproq degradatsiyasi, bioxilma-xillik, atmosfera havosi ifloslanishi, inson salomatligi va ishlab chiqarishga ta’sirini yumshatish hamda biologiyaning keng qamrovli masalalari ko‘rib chiqiladi. Konferensiyaga mamlakatimiz va xorijiy mamlakatlarning yetakchi olimlari, ilmiy tadqiqotchilar, doktorantlar, magistrlar va ishlab chiqarish soha mutaxassislari taklif qilinadi.

KONFERENSIYA SHO‘BALARI:

1-sho‘ba. Global iqlim o‘zgarishlari oqibatlarini yumshatishda “Yashil iqtisodiyot”ga o‘tishning ustivor yo‘nalishlari.

2-sho‘ba. Cho‘llanish va degradatsiya jarayonida bioxilma-xillikni saqlash muammolari.

3-sho‘ba. Yer va suv resurslaridan oqilona foydalanishning ilmiy asoslari.

4-sho‘ba. Ekologik sof mahsulotlar yetishtirishning biotexnologiyasi.

5-sho‘ba. Chang bo‘ronlarining, atrof muhitga va inson salomatligiga ta’sirini bartaraf qilish omillari.

Konferensiyaning rasmiy tillari: **o‘zbek, rus, ingliz.**

Konferensiyaga maqola qabul qilishning so‘ngi muddati: **2024-yil 20-may.**

Konferensiya maqola/tezislarini rasmiylashtirishga qo‘yiladigan talablar:

Maqola/tezis matni tahrir qilingan bo‘lishi va rasmiylashtirishning texnik talablariga qat’iy mos kelishi kerak. Ushbu talablarga javob bermaydigan va kechikib yuborilgan maqola/tezislar qabul qilinmaydi. Muallif maqola/tezisning mazmuni, matnda foydalanilgan misollar, iqtiboslar va ma’lumotlarning aniqligi va ishonchliligi uchun javobgardir. Xalqaro ilmiy-amaliy konferensiya yakunlari bo‘yicha konferensiya materiallari to‘plami nashr etiladi. Ekspertlardan ijobiy tavsiyalar olgan mualliflarning maqola/tezislari konferensiya materiallari to‘plamida chop etiladi. Konferensiya materiallari to‘plami konferensiya o‘tkazilgandan keyin mualliflarga elektron tarzda yuboriladi.

Konferensiya to‘plamida maqolani nashr qilish xorijlik ishtirokchilar uchun bepul, mahalliy ishtirokchilar uchun har bir maqolaga 100 000 so‘m to‘lanadi.

Mahalliy ishtirokchilar uchun to‘lov karta raqami: 9860190107095316 (Klik orqali) to‘lanadi.

- Maqola/tezis konferensiya ilmiy yo‘nalishlariga oid dolzarb mavzularda, ilmiy tahlil va tugallangan fikrlar asosida, ilmiy-amaliy tavsiyalarni o‘z ichiga qamrab olgan holda, imloviy xatolarsiz taqdim etilishi lozim;
- Maqola o‘zbek va rus tilida bo‘lsa hajmi 4-5 ta gapdan iborat ingliz tilida annotatsiya keltiriladi. Ingliz tilidagi maqolalarga annotatsiya berilmaydi;
- Maqola/tezis matni 3-5 betdan oshmasligi lozim;
- Matn muharriri – MS Word;
- Varaq formati – A4 o‘lchovli, kitob shakli, matnning har bir tomonidan – 20 mm;
- Shrift: garnitura – Times New Roman, 14 kegl kattaligida, 1,15 intervalda bo‘lishi;
- Maqola/tezis nomi uning yuqori qismida BOSH HARFLARDA yoziladi, qalin shrift, tekislash markazdan;
- Bir qatordan keyin o‘ng tomonda muallif ma’lumotlari ko‘rsatiladi (F.I.Sh. (to‘liq), ish joyi, ilmiy darajasi va ilmiy unvoni, elektron pochta manzili va mobil telefon raqami). Bir qatordan keyin maqola/tezisning asosiy matni beriladi;
- Jadval va grafiklar MS Excel formatida; rasm va sxemalar MS Word formatida formulalar MS Equation muharririda;
- Barcha jadval, grafik, rasm va sxemalarning manbasi va izohi keltirilishi shart;
- Adabiyotlar ro‘yxati maqola/tezis oxirida keltiriladi. Foydalanilgan manba va adabiyotlarga havolalar maqola/tezis asosiy matni ichida kvadrat qavslar ichida keltirilishi (masalan, [1]) hamda matnda zikr qilish tartibida joylashtirilishi kerak, foydalanilgan adabiyotlar ro‘yxati 5-6 tadan oshmasligi tavsiya qilinadi;
- Adabiyotlar ro‘yxatining rasmiylashtirilishi GOST 7.0.100-2018 ga muvofiq bo‘lishi kerak;

- Maqola/tezis fayli nomlanishida konferensiyaning tegishli yo'nalishi raqami va muallif familiyasi lotin harflarda ko'rsatilgan bo'lishi kerak. Masalan: ***Pardayev_1-sho'ba.docx***

TASHKILIY QO'MITA MANZILI

Manzil: O'zbekiston Respublikasi Buxoro shahri. M.Iqbol ko'chasi 11- uy.

Buxoro davlat universiteti, Agronomiya va biotexnologiya fakul'teti binosi.

Konferensiyaning o'tkazishga mas'ullari: Zoologiya va umumiy biologiya kafedrası. E-mail: toshovhayotjon@gmail.com

Maqolalar Agronomiya va biotexnologiya fakul'teti o'qituvchilari (Toshov Hayotjon Muhammadovich Тел: +99894-323-05-55, Телеграмм: +99894-323-05-55; To'raev Muxtor Murodovich: +99890-715-15-16: Телеграмм+99890-715-15-16; Pardayev Shamedin: Тел +998934593621, Телеграмм +998934593621) manzillariga yuborishingiz so'raladi.

Muallif (mualliflar) arizasi

**“Global iqlim o'zgarishi oqibatlarini yumshatishning ilmiy asoslari”
xalqaro ilmiy-amaliy konferensiyasida ishtirok etish uchun**

Muallif familiyasi, ismi va sharifi (to'liq)	
Shahar, mamlakat	
Ish yoki o'qish joyi (tashkilotning to'liq nomi)	
Lavozimi	
Ilmiy daraja va ilmiy unvon	
E-mail	
Telefon raqamlari	
Ishtirok etish shakli (shaxsan, sirdan)	
Maqola/tezis nomi	
Yo'nalish raqami va nomi	
Tashkiliy badal to'lovi (to'lov tasdig'i ilova qilinishi kerak)	
“ Global iqlim o'zgarishi oqibatlarini yumshatishning ilmiy asoslari ” xalqaro ilmiy-amaliy konferensiyasida ishtirok etish uchun maqola/tezisni yuborib, men o'z maqola/tezisimni konferensiya to'plamida bepul (muallif haqi to'lamasdan) nashr etishga roziman.	



**МИНИСТЕРСТВО ВЫСШЕГО ОБРАЗОВАНИЯ, НАУКИ И
ИННОВАЦИЙ**

РЕСПУБЛИКИ УЗБЕКИСТАН

**МИНИСТЕРСТВО ЭКОЛОГИИ, ОХРАНЫ ОКРУЖАЮЩЕЙ СРЕДЫ
И ИЗМЕНЕНИЯ КЛИМАТА РЕСПУБЛИКИ УЗБЕКИСТАН**

**ИСПОЛНИТЕЛЬНЫЙ КОМИТЕТ ЦЕНТРАЛЬНОГО СОВЕТА
ЭКОЛОГИЧЕСКОЙ ПАРТИИ УЗБЕКИСТАНА**

БУХАРСКИЙ ГОСУДАРСТВЕННЫЙ УНИВЕРСИТЕТ

**УПРАВЛЕНИЕ ЭКОЛОГИИ, ОХРАНЫ ОКРУЖАЮЩЕЙ СРЕДЫ И
ИЗМЕНЕНИЯ КЛИМАТА БУХАРСКОЙ ОБЛАСТИ**

ИНФОРМАЦИОННОЕ ПИСЬМО

Международная научно-практической конференции, посвященной
Всемирному дню окружающей среды

Уважаемые ученые и эксперты отрасли!

5 июня 2024 года в Бухарском государственном университете пройдет Международная научно-практическая конференция на тему **«Научные основы смягчения последствий глобального изменения климата»**. На Международной научно-практической конференции будут рассмотрены широкомасштабные вопросы связанные с проблемами смягчения последствий изменения климата, опустынивания, деградации почв, загрязнения воздуха, воздействия неблагоприятных климатических условий на здоровье человека и производство, а также проблемы биологии и биоразнообразия. На конференцию приглашаются ведущие учёные нашей страны и зарубежных стран, научные исследователи, докторанты, магистры и специалисты в области производства.

СЕКЦИИ КОНФЕРЕНЦИИ:

Секция 1. Смягчение последствий глобального изменения климата, как основа приоритетного направления «Зеленая экономика».

Секция 2. Проблемы сохранения биоразнообразия в условиях опустынивания и деградации

Секция 3. Научные основы рационального использования земельных и водных ресурсов.

Секция 4. Биотехнология выращивания экологически чистой продукции.

Секция 5. Факторы предотвращения воздействия пыльных бурь на окружающую среду и здоровье человека.

Официальные языки конференции: **узбекский, русский, английский.**

Срок подачи статей на конференцию: **20 мая 2024 г.**

Требования оформления статей и тезисов:

Текст статьи / тезиса должен быть отредактирован и строго соответствовать техническим требованиям оформления. Статьи/тезисы, не соответствующие этим требованиям и отправленные с опозданием, не принимаются. Автор несет ответственность за точность и достоверность содержания статьи / тезиса, примеров, цитат и информации используемых в тексте. По итогам международной научно-практической конференции издается сборник материалов конференции. Статьи/тезисы авторов, получивших положительные рекомендации от экспертов, публикуются в сборнике материалов конференции. Сборник материалов конференции отправляется авторам в электронном виде после проведения конференции.

Публикация статьи в сборнике конференции для иностранных участников бесплатна, для местных участников оплачивается **100 000** сумов за статью.

Оплата для участников производится на номер карты: 9860190107095316 (через Clik).

- Статья/тезис должна быть представлена без орфографических ошибок по актуальным темам, относящимся к научным направлениям конференции, на основе научного анализа и законченных мнений, включая научно-практические рекомендации;

- Если статья на узбекском или русском языке, будет предоставлена аннотация на английском языке из 4-5 предложений. Статьи на английском языке не аннотируются;

- Текст статьи / тезиса не должен превышать 3-5 страниц;

- Текстовый редактор-MS Word;

- Формат листа-размер A4, книжная, с каждой стороны текста – 20 мм;

- Шрифт: garnitura – Times New Roman, 14 кеглей, интервал 1,15;

- Название статьи / тезиса пишется заглавными буквами сверху, жирным шрифтом, выравненное по центру;

- После первой строки справа указывается информация об авторе (полное Ф.И.О.), место работы, учёная степень и учёная должность, адрес электронной почты и номер мобильного телефона). Через строку приводится основной текст статьи/тезиса;

- Таблицы и графики в формате MS Excel; рисунки и схемы в формате MS Word; формулы в редакторе MS Equation;

- Обязательно указывать и цитировать источники всех таблиц, графиков, рисунков и схем;

-Список литературы приводится в конце статьи/тезиса. Ссылки на используемые источники и литературу должны быть перечислены в квадратных скобках в основном тексте статьи / тезиса (например, [1]), а также размещены в порядке упоминания в тексте, рекомендуется указывать не более 5-6 ссылок;

- Оформление списка литературы должно соответствовать ГОСТ 7.0.100-2018;

-В названии файла статьи/тезиса латинскими буквами должен быть указан номер соответствующего направления конференции и фамилия автора. Например: ***Pardayev_1-секция.docx***.

АДРЕС ОРГАНИЗАЦИОННОГО КОМИТЕТА

Адрес: Бухара, Республика Узбекистан. улица М.Икбол 11- дом.

Здание факультета Агрономии и биотехнологии Бухарского государственного университета.

Ответственный за проведение конференции:

Кафедра зоологии и общей биологии.

Электронная почта: toshovhayotjon@gmail.com

Статьи просим присылать на адреса преподавателей факультета агрономии и биотехнологии (Тошов Хаётжон Мухаммадович Тел: +99894-323-05-55, Telegram: +99894-323-05-55; Тураев Мухтор Муродович: +99890-715-15-16 : Telegram + 99890-715-15-16;Пардаев Шамедин: Телефон +998934593621, Telegram +998934593621)

**Заявление автора (авторов) для участия в международной научно-практической конференции посвященной на тему
«Научные основы смягчения последствий глобального изменения климата».**

ИФО авторов (полностью)	
Город, страна	
Место работы или учёбы (полное название организации)	
Должность	
Научная степень и научная должность	
E-mail	
Номера телефонов	
Форма участия (лично, заочно)	
Название статьи/ тезиса	
Номер и название направления	

Оплата организационного взноса (необходимо приложить подтверждение оплаты)	
Отправляя статью/тезис для участия в международной научно-практической конференции посвященной ко дню «Научные основы смягчения последствий глобального изменения климата» соглашаюсь опубликовать свою статью/тезис в сборнике конференции бесплатно (без оплаты авторского взноса).	



**MINISTRY OF HIGHER EDUCATION, SCIENCE AND INNOVATION
OF THE REPUBLIC OF UZBEKISTAN**

**MINISTRY OF ECOLOGY, ENVIRONMENTAL PROTECTION AND
CLIMATE CHANGE OF THE REPUBLIC OF UZBEKISTAN**

**EXECUTIVE COMMITTEE OF THE CENTRAL COUNCIL OF THE
ECOLOGICAL PARTY OF UZBEKISTAN**

BUKHARA STATE UNIVERSITY

**DEPARTMENT OF ECOLOGY, ENVIRONMENTAL PROTECTION AND
CLIMATE CHANGE OF BUKHARA REGION**

INFORMATION LETTER

International scientific and practical conference dedicated to World Environment
Day

Dear scientists and industry experts!

On June 5, 2024, Bukhara State University will host an international scientific and practical conference on the topic "**Scientific foundations for mitigating the effects of global climate change**". The International Scientific and Practical Conference will address wide-ranging issues related to the problems of mitigating the effects of climate change, desertification, soil degradation, air pollution, the impact of adverse climatic conditions on human health and production, as well as problems of biology and biodiversity. Leading scientists of our country and foreign countries, scientific researchers, doctoral students, masters and specialists in the field of production are invited to the conference.

SECTIONS OF THE CONFERENCE:

Section 1. Mitigation of the consequences of global climate change as the basis of the priority direction "Green Economy".

Section 2. Problems of biodiversity conservation in conditions of desertification and degradation.

Section 3. Scientific foundations of rational use of land and water resources.

Section 4. Biotechnology for growing environmentally friendly products.

Section 5. Factors to prevent the impact of dust storms on the environment and human health.

The official languages of the conference are **Uzbek, Russian, and English.**

Deadline for submitting articles to the conference: **May 20, 2024.**

REQUIREMENTS FOR FORMATTING ARTICLES AND ABSTRACTS:

The text of the article/thesis must be edited and strictly comply with the technical requirements of the design. Articles/ thesis that do not meet these requirements and are submitted late will not be accepted. The author is responsible for the accuracy and reliability of the content of the article/thesis, examples, quotes and information used in the text. Based on the results of the international scientific and practical conference, a collection of conference materials is published. Articles/thesis of authors who have received positive recommendations from experts are published in the collection of conference materials. The collection of conference materials is sent to the authors in electronic form after the conference.

Publication of an article in the conference collection is free for foreign participants; for local participants, 100,000 soums per article are paid.

Payment for participants is made to the card number: 9860190107095316 (via Clik).

-The article/thesis must be presented without spelling errors on current topics related to the scientific areas of the conference, based on scientific analysis and complete opinions, including scientific and practical recommendations;

- If the article is in Uzbek or Russian, an abstract in English of 4-5 sentences will be provided. Articles in English are not annotated;

- The text of the article/thesis should not exceed 3-5 pages;

- Text editor - MS Word;

- Sheet format - A4 size, book, with text on each side - 20 mm;

- Font: garnitura – Times New Roman, 14 point, interval 1.15;

- The title of the article/thesis is written in capital letters at the top, in bold, centered;

- After the first line on the right, information about the author is indicated (full name), place of work, academic degree and academic position, email address and mobile phone number). The main text of the article/thesis is given every other line;

- Tables and graphs in MS Excel format; drawings and diagrams in MS Word format; formulas in MS Equation editor;

- Be sure to indicate and cite the sources of all tables, graphs, figures and diagrams;

-The list of references is provided at the end of the article/thesis. Links to the sources and literature used should be listed in square brackets in the main text of the article/thesis (for example, [1]), and also placed in the order of mention in the text, it is recommended to specify no more than 5-6 links;

- The formatting of the bibliography must comply with GOST 7.0.100-2018;

-The title of the article/thesis file must indicate in Latin letters the number of the corresponding conference direction and the author's surname.

For example: ***Pardayev_1-section.docx.***

ADDRESS OF THE ORGANIZING COMMITTEE

Address: Bukhara, Republic of Uzbekistan. 11 M.Ikbol Street- house.

The building of the Faculty of Agronomy and Biotechnology of Bukhara State University.

Responsible for the conference:

Department of Zoology and General Biology.

Email address: toshovhayotjon@gmail.com

Please send articles to the addresses of teachers of the Faculty of Agronomy and Biotechnology (Toshov Khayotjon Mukhammadovich Tel: +99894-323-05-55, Telegram: +99894-323-05-55; Turaev Mukhtor Murodovich: +99890-715-15-16 : Telegram + 99890-715-15-16; Pardaev Shamedin: Phone +998934593621, Telegram +998934593621)

Application from the author(s) for participation in the international scientific and practical conference dedicated to the topic

"The Scientific Basis of Global Climate Change Mitigation."

First,Last,Middle names of authors (in full)	
City, country	
Place of work or study (full name of organization)	
Position	
Scientific degree and scientific position	
E-mail	
Phone numbers	
Form of participation (in person, in absentia)	
Title of the article/thesis	
Direction number and name	
Payment of the registration fee (you must attach proof of payment)	
By submitting an article/thesis for participation in the international scientific-practical conference dedicated to the day "Scientific basis for mitigating the effects of global climate change," I agree to publish my article/thesis in the conference collection for free (without paying an author's fee).	